
Protokół Nr XVI /2011 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 15 grudnia 2011r. 

 

XVI Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

15 grudnia 2011r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie XVI Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1430. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich obecnych na sesji. W sesji uczestniczyli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Sekretarz Powiatu - Roman Sosnowski,  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta – Józef Blank, 

- Wójt Gminy Kurzętnik – Wojciech Dereszewski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu oraz pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 3),  

- przedstawiciele mediów lokalnych (Kurier Iławski, TV Nowe Miasto)  

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 17 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały.  

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Marek Ząbkiewicz. Przewodnicząca 

zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Ząbkiewicz wyraził 

zgodę. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na 

sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. „Za” głosowało 16 radnych. Nie 

głosował radny Ząbkiewicz. 
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Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali w materiałach sesyjnych porządek obrad 

(załącznik nr 4) Przed sesją wpłynął wniosek Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku o 

dodatkowe punkty. Przewodnicząca odczytała wniosek (załącznik nr 5). Następnie zapytała kto z 

radnych głosuje za przyjęciem wniosku Zarządu. Głosowało 17 radnych, wszyscy głosowali „za”.  

Przewodnicząca odczytała porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie XVI Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Powiatu.   

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Nowomiejskiego na lata 2012 – 2037: 
a) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej (Uchwała Nr RIO.IV-0120-350/11) 
b) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2012r.: 
a) odczytanie projektu uchwały budżetowej,  
b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
na 2012r.(Uchwała Nr RIO.IV-0120-349/11) 
c) odczytanie opinii Komisji Bezpieczeństwa  i Porządku Starosty Nowomiejskiego, 
d) odczytanie opinii Komisji Budżetowej, 
e) odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii komisji, 
f) podjęcie uchwały. 

10. Przerwa 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym Mieście 
Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 z dnia 
11.02.2011r., VIII/70/2011 z dnia 31.03.2011r., IX/79/2011 z dnia 28.04.2011r., X/86/2011 z 
dnia 26.05.2011r., XI/95/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/105/2011 z dnia 26.07.2011r., 
XIII/111/2011 z dnia 23.09.2011r., XIV/120/2011 z dnia 27.10.2011r., XV/124/2011 z dnia 
24.11.2011r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr IV/24/10 
z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz uchwałach 
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zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r. , VIII/71/2011 z 
dnia 31.03.2011r. , IX/80/2011 z dnia 28.04.2011r., X/87/2011 z dnia 26.05.2011r., 
XI/96/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/106/2011 z dnia 26.07.2011r., 26/141/2011  z dnia 
17.08.2011r., XIII/112/2011 z dnia 23.09.2011r., XIV/121/2011 z dnia 27.10.2011r., 
XV/125/2011 z dnia 24.11.2011r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie trudnej sytuacji finansowej jednostek samorządu terytorialnego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Statutu Powiatu Nowomiejskiego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 
dróg, których zarządcą jest Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
rolnej będącej własnością Powiatu Nowomiejskiego, położonej w Czachówkach. 

16a. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę Szpitalowi Powiatowemu w 
nowym Mieście Lubawskim spółka z o.o. nieruchomości zabudowanej będącej własnością 
Powiatu Nowomiejskiego położonej w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Mickiewicza 10.  

16b. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu Pana Marka 
Tuchalskiego. 

16c. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji Skrutacyjnej. 

16d. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru Członka Zarządu Powiatu. 

17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

18. Sprawy różne. 

19. Zakończenie obrad XVI Sesji Rady Powiatu. 

 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad sesji. Głosowało 17 radnych, 

porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

Przewodnicząca poinformowała, że Komendant Powiatowy Policji Mieczysław Wójcik chciałby 

przedstawić na sesji swojego nowego zastępcę  - p. Jacka Drozdowskiego.  

P. Wójcik poinformował, że p. Drozdowski został powołany na stanowisko 1 grudnia br. W 

październiku poprzedni zastępca złożył rezygnację, którą Komendant Wojewódzki przyjął. 

Ogłoszono konkurs, który wygrał p. Drozdowski.  

P. Drozdowski poinformował, że pochodzi z Iławy, w policji pracuje od 21 lat. Objęcie stanowiska 

w nowomiejskiej komendzie jest dla niego dużym wyzwaniem. Będzie odpowiadał za pion 

kryminalny. Wyraził nadzieję, że przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa w powiecie 

nowomiejskim.  

Starosta w imieniu zebranych złożyła gratulacje p. Drozdowskiemu.  
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Starosta poinformowała, że na sesji jest obecna również p. Edyta Karpińska, która wygrała konkurs 

na dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach. Starosta złożyła p. Karpińskiej gratulacje. 

Wyraziła nadzieję, że szkoła pod kierownictwem p. Dyrektor będzie się rozwijać. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XV Sesji był radny Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu. 

Radny Wiśniewski poinformował, że zapoznał się z protokołem. Protokół jest rzetelnie sporządzony. 

Radny nie wnosi do niego uwag i wnioskuje o jego przyjęcie. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XV/2011. Głosowało 17 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6  

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 21 listopada do 8 grudnia 2011r. stanowi 

załącznik nr 6. 

Protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 14, 21, 24 i 30 listopada 2011r. radni otrzymali w 

materiałach sesyjnych. 

Starosta poinformowała, że w okresie międzysesyjnym odbyło się wiele imprez kulturalnych i 

sportowych oraz innych ważnych wydarzeń z udziałem władz powiatu: 

- rozstrzygnięto konkurs na Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych, 

- spotkanie honorowych dawców krwi zrzeszonych w Rejonowym Kole PCK, 

- 10-lecie istnienia punktu konsultacyjno – terapeutycznego przy Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej, 

- spotkanie rady organizacji pozarządowych w gminie Kurzętnik, 

- spotkanie w związku z organizacją ośrodka regionalnej edukacji, 

- Konwent Starostów województwa,  

- spotkanie z okazji przekazania sprzętu dla straży pożarnych w Grodzicznie, 

- bieg mikołajkowy, 

- mikołajkowe odwiedziny dzieci w Szpitalu Powiatowym oraz Domu Dziecka, 

- uroczystości patriotyczne w  Nowym Mieście – 7.12.11r, 

- spotkanie z kierownikami i księgowymi jednostek powiatowych, 

- spotkanie z kuratorem oświaty na temat zmian w szkolnictwie zawodowym, 

- 45- lecie Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej, 

- otwarcie drogi w Słupnicy 
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- II kiermasz bożonarodzeniowy, 

- podpisanie umowy kredytowej, 

- konferencja poświęcona strategii rozwoju społeczno – gospodarczego województwa 

warmińsko – mazurskiego, 

Starosta poinformowała, że przed sesją odbyło się posiedzenie Zarządu, na którym m.in. przyjęto 

projekty uchwał, które zostały skierowane na dzisiejszą sesję.   

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania z prac Zarządu. Radni nie 

zadali pytań. 

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o składanie wniosków. 

Radny Jan Czapliński złożył wniosek o udzielenie zapomogi finansowej dla rodziny 

poszkodowanej w pożarze w Nawrze. Najlepiej byłoby, aby pogorzelcy otrzymali pieniądze jeszcze 

przed świętami. 

Radna Danuta Mazurkiewicz zwróciła uwagę na zły stan drogi przy przychodni „Eskulap”. Jest to 

teren należący do powiatu. Przy samej przychodni jest ogromna dziura. Jeżeli dojdzie do wypadku, 

ktoś złamie nogę, koszty będą większe niż koszty naprawy tego odcinka drogi. Radna wnioskowała 

o załatanie dziury. 

Radny Grzegorz Dembek poinformował, że odbyło się spotkanie z rodzicami uczniów szkoły w 

Czachówkach. Zaproszeni byli na nie wszyscy radni z gminy Biskupiec. Na spotkaniu obecni byli 

radni Dembek i Wiśniewski. Starosta nie mogła w  nim uczestniczyć. Nauczyciele są rozżaleni, że 

nie było przepływu informacji, podczas gdy już od 4-5 lat było wiadomo, że szkoła może być 

zlikwidowana. Rodzice są zdesperowani, chcą pisać petycje, przyjechać na sesję. Radny 

wnioskował, że jeżeli będą odbywały się kolejne takie spotkania, żeby ktoś ze starego Zarządu w 

nich uczestniczył i przekazał informację na temat planów odnośnie szkoły. Rodzice ostro protestują, 

mówią, że nie pozwolą dowozić dzieci do szkoły w Kurzętniku. Radny stwierdził, że trzeba w 

końcu powiedzieć prawdę o przyszłości szkoły w Czachówkach, ponieważ nauczyciele i rodzice 

żyją w niewiedzy. Prawda może okazać się gorzka i ciężka do przyjęcia. Radny dodał, że w 

spotkaniu uczestniczyło ok. 80 osób.  

Radny Wiśniewski dodał, że na spotkaniu dało się odczuć troskę rodziców, uczniów i grona 

pedagogicznego o perspektywy szkoły. Plany co do jej przyszłości, założenia nowej pani dyrektor 

są bogate, ale rodzice i grono żąda od Rady Powiatu i Zarządu Powiatu stanowiska w sprawie 

przyszłości szkoły. W strategiach, planach od 2,3 lat jest zapis, że szkoła ma być sprzedana, ale 

oficjalnie nikt o tym nie mówi. Za tym idą konkretne działania, zmierzające do likwidacji szkoły. 
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Przed każdym kolejnym naborem, przed kolejnym rokiem szkolnym, nauczyciele żyją w 

niepewności do dalej ze szkołą. Jeżeli chodzi o kwestię dowożenia uczniów do nowej szkoły w 

Kurzętniku, rodzice stoją na stanowisku, że są inne szkoły z lepszym dojazdem. Istnieje duże 

ryzyko, że młodzież wybierze szkoły poza naszym powiatem. 

Radny Stanisław Czajka powiedział, że na pół godziny przed spotkaniem, miał na swojej posesji 

zastęp straży pożarnej, bo groził pożar domu. Wybierał się na spotkanie, mimo, że kiedy pani 

dyrektor zapraszała go, mówił, że wyjeżdża na badania do Warszawy. Radny zadeklarował, że 

jeżeli kiedykolwiek w przyszłości będzie organizowane kolejne spotkanie, uda się na nie i jako były 

przewodniczący Zarządu zabierze głos. Zapewnił, że nie ukrywa się przed pracownikami szkoły, 

rodzicami czy młodzieżą. Nieprawdą jest, że już od 2,3 lat istnieje zapis o sprzedaży budynku 

szkoły. Dopiero rok temu, w budżecie na 2011r., wpisano sprzedaż budynku. Nie można było spiąć 

budżetu i konieczne było wpisanie jakiegoś mienia do sprzedaży. Prawdą jest że we wniosku na 

nową szkołę w Kurzętniku, wpisano uczniów ze szkoły w Czachówkach. Ale mówiono też otwarcie 

o tym, że przyszłość szkoły zależy od ilości uczniów. Jako radny powiatowy z gminy Biskupiec, 

radny też by chciał żeby szkoła istniała. Na ostatnim posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu, 

powiedziano, że koszty szkoły w Czachówkach będą kosztami szkoły w Kurzętniku. Jeżeli w 

Czachówkach uzyska się 180-200 uczniów, szkoła może istnieć długo. Ale podejmując decyzję o 

budowie nowej szkoły w Czachówkach i tworząc budżet na 2011r., nie można było inaczej 

postąpić. Trzeba było wpisać szkołę w Czachówkach do sprzedaży. Radny zapytał ilu uczniów 

liczy obecnie szkoła. 

P. Karpińska poinformowała, że 138. 

Radny Czajka powiedział, że jeżeli taki stan się utrzyma, lub co gorsza zmniejszy się, siłą rzeczy 

Rada, nie sam radny Czajka, będzie musiała podjąć niepopularną decyzję.  

Przewodnicząca poprosiła, aby radny sprecyzował wniosek. 

Radny odpowiedział, że nie składa wniosku, tylko wyjaśnia czemu nie było go na spotkaniu. Przy 

takim stanie uczniów, szkoła nie ma szans utrzymać się. Dalsze utrzymywanie szkoły odbędzie się 

kosztem innych zadań powiatu.  

Przewodnicząca powiedziała, że radny nie powiedział o tym, że likwidację szkoły w Czachówkach 

wpisano do wniosku na nową szkołę w Kurzętniku. Jeżeli Zarząd znajdzie pieniądze i udowodni, że 

szkoła może się utrzymać, to niech tak będzie. 

Starosta powiedział, że kiedyś padło określenie, że likwidacja szkoły to fikcja, tylko taki zapis na 

papierze. Niestety teraz z tą „fikcj ą” Zarząd ma ogromny problem. Jeżeli nie będzie dochodu ze 

sprzedaży szkoły, trzeba wpisać dochód z innego tytułu czyli kredytu. A niestety powiat nie ma już 

możliwości zaciągnięcia kolejnego kredytu. Nie ma zdolności kredytowej. 
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Radny Czajka powiedział, że zapis w budżecie o sprzedaży szkoły przyjęła obecna Rada i obecny 

Zarząd. We wniosku na nową szkołę był zapis mówiący o klasach zawodowych z Czachówek. 

Chodziło tylko o jeden oddział klasy zawodowej. 

Przewodnicząca zapytała co miało zostać w Czachówkach. 

Radny Czajka odpowiedział, że liceum ogólnokształcące i kierunki rolnicze. Około 20 uczniów 

miało być przeniesionych do Kurzętnika. 

Przewodnicząca powiedziała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej był zapis o sprzedaży 

budynku szkoły. Stwierdziła, że nie rozumie, jak można sprzedać budynek, a szkoła z kierunkami 

rolniczymi i LO miałaby nadal istnieć. 

Radny Dembek powiedział, że nauczycielom, rodzicom i dzieciom należy się prawda. 

Przewodnicząca powiedziała, że w lutym, po szczegółowej analizie budżetów jednostek, można 

pojechać do Czachówek i przekazać informację co dalej ze szkołą. Sprzedaż szkoły nie jest 

planowana na ten rok. Fakt, że sytuacja finansowa powiatu, przed nowelizacją ustawy o finansach 

publicznych i ograniczeniem możliwości zadłużania się samorządów, była inna. Teraz uległa 

znacznej zmianie. Trzeba było zrezygnować z wielu inwestycji. Prawdą jest, że gdyby w 

poprzednich latach niektóre zadania realizowano jako inwestycje, a nie jako remonty, budżet 

wyglądałby inaczej.  

Radny Czajka powiedział, że na ostatnim posiedzeniu komisji, p. Przewodnicząca porównała, że 

ok. 700 uczniów ma uczyć się w szkole w Kurzętniku i 138 w Czachówkach przy tych samych 

kosztach rocznie.  

Przewodnicząca powiedziała, że nie kosztach, tylko przy tej samej kubaturze.  

Radny Czajka powtórzył, że chciałby, aby szkoła w Czachówkach istniała jak najdłużej, ale to Rada 

zdecyduje czy dalej ją utrzymywać, a rezygnować z wszelkich inwestycji. 

Przewodnicząca powiedziała, że już nie ma żadnych inwestycji, poza szkolną. Z wszystkiego trzeba 

było zrezygnować.  

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś wnioski. Radni nie zgłosili innych wniosków. 

Przewodnicząca zapytała kto głosuje za zamknięciem tego punktu porządku obrad. Głosowało 17 

radnych, wszyscy głosowali „za”. 

Z sali obrad wyszli: Burmistrz Miasta, Wójt Gminy Kurzętnik, p. Puwalski oraz p. Pielak. 

Ad. 8  

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowomiejskiego na lata 2012 – 2037: 

a) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej (Uchwała nr RIO.IV-0120-350/11) 
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Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011 – 2037 był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Wcześniej był przedmiotem kilku posiedzeń Zarządu. Budżety wszystkich jednostek zostały 

zmniejszone, po to by wskaźnik w roku 2014 był możliwy do spełnienia. Niestety, nie udało się 

tego osiągnąć. Wskaźnik będzie spełniony dopiero od 2015r. RIO wydała pozytywną opinię w 

sprawie WPF z uwagą, że należy wprowadzić takie zmiany w gospodarce finansowej powiatu, 

które pozwolą na uchwalenie w 2014r. budżetu spełniającego wymogi ustawy. P. Skarbnik 

odczytała fragment uchwały RIO zawierający sentencję i część uzasadnienia.  

Wszyscy radni otrzymali kopię uchwały RIO w materiałach sesyjnych (załącznik nr 7) 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania, uwagi do przedstawionej informacji. Radni nie 

mieli pytań oraz uwag. 

b) podjęcie uchwały 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych (ustawowy skład Rady Powiatu wynosi 17 

radnych). Uchwałę nr XVI/130/2011 (załącznik nr 8) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 9  

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2012r.: 

d) odczytanie opinii Komisji Budżetowej 

Opinię komisji (załącznik nr 9) odczytał Przewodniczący Komisji Budżetowej Kazimierz 

Wiśniewski. 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały (załącznik nr 10) 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej na 2012r. (Uchwała nr RIO.IV-0120-349/11) 

P. Skarbnik odczytała fragmenty uchwały RIO. Radni otrzymali ją w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 11). 

c) odczytanie opinii Komisji Bezpieczeństwa  i Porządku 

Opinia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku stanowi załącznik nr 12. 

e) odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii komisji 

Stanowisko Zarządu (załącznik nr 13) odczytała Starosta Ewa Dembek.   

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania, uwagi do przedstawionych opinii. 

Radni nie zgłosili pytań oraz uwag.  

f) podjęcie uchwały 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr XVI/131/10 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad 10 

Przerwa 

Przewodnicząca ogłosiła 15 minut przerwy w obradach. 

/przerwa/ 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Po przerwie oprócz radnych obecni byli: Ryszard Kłosowski, Mieczysław Wójcik, Krzysztof 

Piechocki, Jan Karwowski i Jolanta Haska. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: 

VI/57/11 z dnia 11.02.2011r., VIII/70/2011 z dnia 31.03.2011r., IX/79/2011 z dnia 

28.04.2011r., X/86/2011 z dnia 26.05.2011r., XI/95/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/105/2011 z 

dnia 26.07.2011r., XIII/111/2011 z dnia 23.09.2011r., XIV/120/2011 z dnia 27.10.2011r., 

XV/124/2011 z dnia 24.11.2011r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

P. Skarbnik poinformowała, że zmiany w WPF związane są m.in. z przetargiem na dostawę 

ambulansu medycznego. Kwota na ten cel musi być dostosowana do drugiej oferty. Należy 

poczekać na rozstrzygnięcie przetargu. Na pewno będą czynione wszelkie starania, aby środki od 

Wojewody, które już wpłynęły na konto, w kwocie ponad 320 tys. zł. nie przepadły. Do tego 

dochodzi ponad 90 tys. zł. – darowizna ze Społecznego Komitetu Rozbudowy Szpitala. Z 

pewnością przeprowadzenie i rozstrzygnięcie przetargu, zgodnie z prawem, jest zadaniem 

priorytetowym na najbliższy czas. Kolejna zmiana w WPF wiąże się z inwestycją Boleszyn – Wlk. 

Leźno oraz kredytem wyprzedzający finansowanie inwestycji szkolnej.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr XVI/132/2011 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz 

uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r. , 

VIII/71/2011 z dnia 31.03.2011r. , IX/80/2011 z dnia 28.04.2011r., X/87/2011 z dnia 

26.05.2011r., XI/96/2011 z dnia 17.06.2011r., XII/106/2011 z dnia 26.07.2011r., 26/141/2011  z 

dnia 17.08.2011r., XIII/112/2011 z dnia 23.09.2011r., XIV/121/2011 z dnia 27.10.2011r., 

XV/125/2011 z dnia 24.11.2011r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

P. Skarbnik poinformowała, że poza zmianami omówionymi przy okazji uchwalania zmiany w 

WPF, dokonuje się zwiększenia budżetu ZDP (środki zostaną przeznaczone na remont części 

socjalnej budynku) oraz KP PSP (na zakup sorbentów).   

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr XVI/133/2011 (załącznik nr 16) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie trudnej sytuacji finansowej jednostek samorządu 

terytorialnego 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Z sali obrad wyszedł radny Czajka. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XVI/134/2011 (załącznik nr 17) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Statutu Powiatu Nowomiejskiego 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Na salę obrad wszedł radny Czajka. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr XVI/135/2011 (załącznik nr 18) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg, których zarządcą jest Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały.  

Radny Tomasz Szczepański zapytał gdzie będą trafiały pieniądze za zajęcie pasa drogowego - do 

budżetu powiatu czy budżetu ZDP. 

P. Kłosowski odpowiedział, że firma czy urząd zwraca się do ZDP o zgodę na zajęcie drogowego. 

Otrzymuje ją bądź nie, ponieważ np. poza terenem zabudowanym nie można umieścić reklamy w 

pasie drogowym. Opłaty są wpłacane na konto ZDP, a następnie są przekazywane do Starostwa. 

Dawniej, kiedy była subwencja drogowa, środki z opłat musiały być przeznaczane na cele drogowe. 

Teraz są przekazywane na taki cel, jaki określi Rada. P. Kłosowski poprosił, aby środki te wracały 

do budżetu ZDP, aby wesprzeć skromny budżet jednostki na 2012r. Trwają też ustalenia z 

sąsiednimi powiatami, aby stawki za zajęcie pasa drogowego były zbliżone. Proponowane stawki 

nie są maksymalne we wszystkich przypadkach. P. Kłosowski dodał, że nowe stawki będą 

obowiązywać tych, którzy złożą wnioski po wejściu w życie uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr XVI/136/2011 (załącznik nr 19) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości rolnej będącej własnością Powiatu Nowomiejskiego, położonej w Czachówkach 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. 

Radny Szczepański zapytał czy na sprzedaż nieruchomości będzie ogłoszony przetarg 

nieograniczony. 

P. Jolanta Haska poinformowała, że na razie chodzi o zgodę Rady na sprzedaż. Potem Zarząd 

określi jaki to będzie przetarg. Najprawdopodobniej będzie to przetarg nieograniczony. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr XVI/137/2011 (załącznik nr 20) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 16a 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę Szpitalowi Powiatowemu w 

nowym Mieście Lubawskim spółka z o.o. nieruchomości zabudowanej będącej własnością 

Powiatu Nowomiejskiego położonej w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Mickiewicza 10 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Dyrektor Szpitala Powiatowego Jan Karwowski poinformował, że obecnie obiekt jest użytkowany 

przez szpital na podstawie umowy użyczenia. W związku z tym, że minął okres trwałości projektu, 

wystąpiono z wnioskiem na podnajem pomieszczeń z przeznaczeniem na małą gastronomię. Zarząd 

Powiatu uznał, że umowa użyczenia nie może być kontynuowana, że musi być umowa dzierżawy. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. Przystąpiono do 

głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr XVI/138/2011 (załącznik nr 21) podjęto 

jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł p. Kłosowski. 

Ad. 16b  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu Pana 

Marka Tuchalskiego 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca poinformowała, że radny Tuchalski złożył pisemną rezygnację z funkcji Członka 

Zarządu  (załącznik nr 22).  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Za podjęciem uchwały nr XVI/139/2011 

(załącznik nr 23) głosowało 16 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Ad. 16c  

Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji Skrutacyjnej 

Przewodnicząca poprosiła o podawanie kandydatur do pracy w komisji skrutacyjnej. 

Radny Wiśniewski zaproponował p. Grzegorza Dembka. 

Radna Trzaskalska zaproponowała p. Tomasza Szczepańskiego. 

Radny Dembek zaproponował p. Danutę Mazurkiewicz. 

Wszyscy kandydaci wyrazili wolę pracy w komisji. Przewodniczącą komisji została p. 

Mazurkiewicz. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr XVI/140/2011 (załącznik nr 24) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 16d  

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru Członka Zarządu Powiatu 

Przewodnicząca poprosiła p. Starostę o podanie kandydatury na Członka Zarządu. 

Starosta zaproponowała p. Adama Głowackiego. Poinformowała, że p. Głowacki jest młody, 

energiczny, będzie pomocny w Zarządzie.  

Przewodnicząca poinformowała, że zanim p. Głowacki wyrazi wolę na kandydowanie, musi 

zrezygnować z pracy w Komisji Rewizyjnej, ponieważ zgodnie ze Statutem Powiatu nie można 

łączyć członkostwa w Komisji Rewizyjnej z członkostwem w Zarządzie.   

P. Głowacki poinformował, że z uwagi na powagę sytuacji, wyraża wolę pracy w Zarządzie i 

niniejszym rezygnuje z członkostwa w Komisji Rewizyjnej.   

Przewodnicząca zapytała co dalej z Komisją Rewizyjną. 

P. Anna Andrzejczak poinformowała, że skład Komisji Rewizyjnej uchwala Rada Powiatu. W 

odróżnieniu od pozostałych komisji stałych, które spośród siebie wybierają przewodniczącego i 

wiceprzewodniczącego, funkcje w Komisji Rewizyjnej ustala Rada.  

Radca prawny Maciej Sikorski poinformował, że radny złożył oświadczenie, jest ono skuteczne. I 

tak jak powiedziała p. Andrzejczak, Rada musi podjąć uchwałę o zmianie składu komisji. Nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby nastąpiło to na kolejnej sesji. Do tego czasu komisja będzie miała skład 

dwuosobowy.  

Przewodnicząca poprosiła członków komisji skrutacyjnej o przygotowanie kart do głosowania. 

Nastąpiła krótka przerwa podczas której przygotowano karty do głosowania. 

Po przerwie na przygotowanie kart do głosowania, Przewodnicząca komisji p. Mazurkiewicz krótko 

omówiła zasady głosowania. Następnie komisja rozdała karty do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania. Radni kolejno  wrzucali głosy do urny. 

Po głosowaniu Przewodnicząca zarządziła przerwę w celu ustalenia wyników głosowania. 

W czasie trwania przerwy Przewodnicząca przedstawiła harmonogram posiedzeń na 2012r. 

(załącznik nr 25). 

Po przerwie Przewodnicząca komisji skrutacyjnej odczytała protokół z głosowania (załącznik nr 

26). Koperta z kartami do głosowania – załącznik nr 27.  

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała kto z radnych głosuje za podjęciem uchwały nr XVI/141/2011 (załącznik 

nr 26) Głosowało 17 radnych, wszyscy głosowali „za”. 

Radny Głowacki podziękował za tak duże poparcie. 
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Ad. 17  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Starosta poinformowała, że po sesji Zarząd ma kolejne posiedzenie poświęcone sprawie zakupu 

ambulansu. Konieczne jest ogłoszenie kolejnego przetargu. Dziś zostanie też poruszona kwestia 

zapomogi dla pogorzelców z Nawry. Jeżeli chodzi o remont drogi przy przychodni „Eskulap”, 

zadanie zostanie zlecone ZDP. Jeżeli chodzi o poprzednie wnioski w sprawie remontów dróg i 

budowy chodników, pisma zostały przesłane do odpowiednich instytucji. Starosta pogratulowała p. 

Głowackiemu wyboru na stanowisko Członka Zarządu. Podziękowała także p. Tuchalskiemu za 

dotychczasową pracę w Zarządzie.  

Ad. 18  

Sprawy różne 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce zabrać głos w sprawach różnych. 

Starosta poinformowała, że radni otrzymali zaproszenia na spotkanie wigilijno – noworoczne w 

dniu 19 grudnia organizowane wspólnie z Urzędem Miasta. Podczas spotkania zaproszeni goście 

będą mieli okazję wysłuchać koncertu zespołu „Trebunie Tutki”. Koszt koncertu i toastu pokrywają 

obydwa samorządy.  

Na zakończenie Starosta i Przewodnicząca złożyły wszystkim świąteczne życzenia. 

Ad. 19 

 Zakończenie obrad XVI Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XVI Sesji Rady Powiatu.    

 

 

       Protokół sporządziła:       Przewodnicząca Rady Powiatu 

        Anna Andrzejczak                 Zofia Andrzejewska 


